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При выполнении заданий с кратким ответом впишите в поле для ответа цифру, которая соответствует
номеру правильного ответа, или число, слово, последовательность букв (слов) или цифр. Ответ
следует записывать без пробелов и каких-либо дополнительных символов. Так как на экзамене
распознавание апострофа в бланках ответов будет затруднено, записывайте ответ в полной форме,
например: donotknow, вместо don'tknow.

В заданиях, где нужно установить соответствие между двумя столбцами, ответ запишите в виде
сочетания букв и цифр, соблюдая алфавитную последовательность букв левого столбца. Некоторые
данные правого столбца могут использоваться несколько раз или не использоваться вообще.
Например: А1Б1B4Г2.

Если вариант задан учителем, вы можете вписать или загрузить в систему ответы к заданиям с
развернутым ответом. Учитель увидит результаты выполнения заданий с кратким ответом и сможет
оценить загруженные ответы к заданиям с развернутым ответом. Выставленные учителем баллы
отобразятся в вашей статистике.

1. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те один из пред ло жен ных
ва ри ан тов от ве та.
 

A.  I think of nothing else, actually I've got an appointment with Personnel tomorrow, so that might make
a difference.

B.  So, how are things at work?
C.  Dreadful, to be honest! I feel as if I am going to end up having a nervous breakdown!
D.  How will that help?
E.  Well, I'll have the chance to talk about the problems in my department. They might listen. On the

other hand, they might not
F.  is it as bad as that? Have you had any more thoughts about leaving them?

1) BEDAFC 2) BCDEAF 3) BADCEF 4) BCFADE

2. Рас по ло жи те ре пли ки так, чтобы по лу чил ся связ ный диа лог. Вы бе ри те один из пред ло жен ных
ва ри ан тов от ве та.
 

A)  That sounds like a good plan.
B)  Do you want to do something this afternoon?
C)  There's nothing worth buying in the mall though, is there? It’s not like it has any decent shops.
D)  Actually, there’s the skate park next to the mall. We could go there. Pop in for a drink at the mall

first  — there’s a good cafe there which might not be too busy. Then go skating.
E)  OK, so what shall we do?
F)  I was thinking about going to the shopping mall. It’ll be completely packed, though. You know how

that can really stress you out.
1) CDEFAB 2) CAEFBD 3) FADBCE 4) BCDFAE 5) BFCEDA

While travelling (1) ... a train, I've often been drawn into conversation by strangers who sat next (2) ...
me. And I have found that an exchange of ideas may sometimes turn (3) ... to be educational as well as
stimulating. You may begin with a casual mention of today's sunshine or yesterday's thunderstorm, and end
up (4) ... a discussion about geography, meteorology, floods, and the mysterious ways of God. Several of my
casual conversations with strangers have enriched my own mind (5) ... fresh knowledge and new words. One
day (6) ... blind young man was sitting beside me. He was travelling from Chicago, to study singing in New
York. As (7) ... result of our conversation during that trip, I learned about South American, African and
Oriental music, as well as about the latest methods of education for (8) ... blind. I have been able to use much
of this information in some of my articles and books.

3. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) on 2) at 3) by 4) with
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4. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (2).
1) with 2) to 3) at 4) for

5. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (3).
1) up 2) on 3) off 4) out

6. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (4).
1) to 2) for 3) at 4) with

7. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (5).
1) with 2) for 3) of 4) in

8. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) а 2) an 3) the 4) -

9. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) a 2) an 3) the 4) -

10. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (8).
1) а 2) an 3) the 4) -

Four people talk about how they have cleared the clutter (не нуж ные вещи) from their lives and are now
living in style with relatively few possessions.

1. Melanie Martin
Having a simple orderly wardrobe makes life less complicated. These days I am much more careful about

clothes than I used to be. I buy one well-made piece of clothing that I'm going to love and cherish, rather
than several inexpensive items which will soon wear out. I've limited my wardrobe to a couple of well-
known labels and I take a lot of care whenever I buy something to make sure it's right for me. A few years
ago, I would just take clothes off the rails (ве шал ка) without really thinking about whether they'd suit me.
Inevitably, some of them would get thrown away unworn.

2. Annabella Bevan
My flat is uncluttered (не за гро мож де на), I have wooden floors and only a few pieces of furniture, but I

have chosen what I own with care. But if I go off something, I won't hesitate to throw it out because, for me,
things have to be right. I work from home and I am setting up my own company to sell things on the Internet,
but I'd like to work in a soothing, relaxing environment. Having an orderly home and wardrobe helps me to
cope with the frantic lifestyle people around me lead in London. It sounds strange, but when I switch on my
computer here, I feel a lot calmer than I would in an office. Of course, the look of things does come into it
too, but I think if you keep your clothes and possessions tidy, it can improve your mood.

3. Graham Knight
The design of my flat is not a fashion statement. It's meant to be modern and contemporary, but I did it

because I like it, not because it's the current trend. It's very much my space because I designed the interior
myself. It's very homely. It's also very functional. I love cooking and the focal point of the flat is the steel
worktop in the kitchen area. There's no dining table, so I both cook and eat on the worktop. I am always
having people round for dinner and they seem to like the informality of it. In the living room, there are two
cream sofas and a black side table. I don't feel the need for anything else because I'm not a very materialistic
person really.

4. Barbara Clayton
I don't have a wardrobe. My clothes hang behind a see-through curtain so that I can take in everything at

a glance. Above the rail is a transparent plastic shelf on which I put my scarves and jumpers. I buy a lot
cream-coloured things and I'm prepared to spend quite a lot of money on one item. But it lasts so much
longer than cheaper clothes that I think the expenditure evens itself out over time, because I end up buying
fewer things overall. I usually have a shopping spree (по ку па тель ный бум) at the start of each season and
resist the temptation to buy things on impulse in between. I will only buy things in one or two quality fabrics
and, as I get older, I think I know what suits me, so I don't make many mistakes.

11. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which person says that he / she aims to provide a relaxed atmosphere for guests?
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1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

12. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which person says that he / she tends to buy things at regular intervals?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

13. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which person says that he / she aims to create a less stressful working environment?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

14. Про чи тай те тек сты. От веть те на во про сы. Вы бе ри те номер тек ста, от ве ча ю ще го на во прос.
 

Which person says that he / she no longer buys things which don't get used?
1) 1 2) 2 3) 3 4) 4

In a profession where black women are still in the minority, Alek Wek (1) ... the title 'super-model'. Her
life, however, hasn’t been easy. Alek was born into a poor family in Sudan in 1977, the seventh of nine
children. In 1983, civil war broke out. In the end, Alek's family decided to move to Khartoum, the capital of
Sudan, where unfortunately Alek’s father died. In 1991, Alek and her younger sister moved to the UK. Their
older sister (2) ... to Britain three years earlier. They (3) ... refugee status in Britain. Wek (4) ... a course in
fashion and business when she was discovered by a scout from the Models One agency in London. The
discovery (5) ... her available for the music video “Golden Eye” by Tina Turner, which eventually became
the starter of her professional career. Since then Wek has been a top model for over 15 years. However, these
days she (6) ... more and more time working with charities which help Africa. Since 2002, Wek has been an
advisor to the US Committee for Refugees. In the 1990s, Alek Wek changed the stereotype of how a model
should look. Now she (7) ... the stereotype of how a model should behave.

15. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (1).
1) is earned 2) was earning 3) has earned 4) had earned

16. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (3).
1) were giving 2) gave 3) have given 4) were given

17. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (6).
1) spends 2) is spent 3) had spent 4) was spending

18. Про чи тай те текст. Вы бе ри те один из пред ло жен ных ва ри ан тов от ве та. За пол ни те про пуск (7).
1) is changed 2) had changed 3) is changing 4) changed

19. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

I signed the contract the (на днях) day.

20. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

Is there anything (ещё) I can do for you?

21. Про чи тай те текст. Вы пи ши те по два лиш них слова в по ряд ке их предъ яв ле ния в тек сте.
 

Most people do not like getting up early there, and some people find it such impossible to wake up on
time! For these people the alarm clock is a wonderful invention.

22. Пе ре ве ди те на ан глий ский язык фраг мент пред ло же ния, дан ный в скоб ках.
 

The two candidates applied for the post, but (ни один) of them had the necessary qualifications.
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Cigarette advertising is a popular topic for discussion, as an increasing number of people believe that it
should be banned (за пре ще но). I support this view for a (1) ... of reasons. In the first place, cigarette
advertising should be stopped because an (2) ..., harmful product is being promoted. Another major reason
for banning cigarette advertising is the fact that it targets young people. They become attracted to the
glamorous (3) ... of smoking, which leads to them taking up the habit. The average teenager does not
consider the harmful effects of smoking or the fact that Smoking is (4) ... .

23. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те
слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может
быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те
про пуск (1).
 

HEALTH, ADDICT, VARY, REPRESENT

24. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те
слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может
быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те
про пуск (2).
 

HEALTH, ADDICT, VARY, REPRESENT

25. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те
слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может
быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те
про пуск (3).
 

HEALTH, ADDICT, VARY, REPRESENT

26. Про чи тай те текст. Вы бе ри те под хо дя щее по смыс лу слово из пред ло жен ных. B ответ за пи ши те
слово в той форме, в ко то рой оно долж но сто ять в пред ло же нии. Пом ни те, что каж дое слово может
быть ис поль зо ва но толь ко один раз и что за дан ную форму слова не об хо ди мо из ме нить. За пол ни те
про пуск (4).
 

HEALTH, ADDICT, VARY, REPRESENT

1.  There are many types of every emergency services, but the three main ones are
2.  the police, fire and ambulance. If you not need any of these services in the United
3.  Kingdom, you have to dial 999 and tell the operator what service do you want.
4.  The operator will then put you through to the control room for so that service. All
5.  the emergency services which operate 24 hours a day, 7 days a week. Whatever
6.  service you are request, their aim is to get to the scene of the emergency within
7.  8 minutes. Sometimes this is not such possible especially if the situation is in the
8.  middle of the countryside, far from the city. Each emergency service has been their
9.  own special vehicles with all the equipment what they need. They are all trained to
10. drive at very fast speeds very safely. This includes driving itself through red lights.
27. Про чи тай те текст. Из стро ки (1) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

 
There are many types of every emergency services, but the three main ones are

28. Про чи тай те текст. Из стро ки (2) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

29. Про чи тай те текст. Из стро ки (3) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

30. Про чи тай те текст. Из стро ки (4) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

31. Про чи тай те текст. Из стро ки (5) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

32. Про чи тай те текст. Из стро ки (6) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

33. Про чи тай те текст. Из стро ки (7) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.
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34. Про чи тай те текст. Из стро ки (8) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

35. Про чи тай те текст. Из стро ки (9) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

36. Про чи тай те текст. Из стро ки (10) вы пи ши те ОДНО лиш нее слово.

1.  ... conclusion, I would like to thank you all for your help.
2.  Clare is very optimistic ... her chances of winning a gold medal.
3.  The variety of accommodation available ranges ... a studio flat to a four-bedroomed house.
4.  This flat has a bigger living room than the other one we saw, but I’m afraid ... of them has cable TV.
5.  The first cheese ... probably made in Asia around four thousand years ago.
6.  A chameleon is a kind of lizard ... skin changes colour to match the colour of its surroundings.
37. Про чи тай те пред ло же ние 1. За пол ни те про пуск толь ко ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс -

лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

38. Про чи тай те пред ло же ние 2. За пол ни те про пуск толь ко ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс -
лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

39. Про чи тай те пред ло же ние 3. За пол ни те про пуск толь ко ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс -
лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.

40. Про чи тай те пред ло же ние 5. За пол ни те про пуск толь ко ОДНИМ сло вом, под хо дя щим по смыс -
лу. Слово долж но со дер жать не более 15 сим во лов.


